
05-11-2019 

1 
 

Referat af Bestyrelses-møde i DH-Svendborg 
 

Mandag d. 4. november 2019, kl. 17:00-19:00 i Frivilligcenter Svendborg 
 
 

Punkt:  Orientering og beslutning. 
 

1. Referent  

 

Chr. Reventlow 

2. Til stede 
 
 

Birgit Jensen, ADHD-foreningen; Frank Edelberg 
Jensen, Lev; Estrid Heldager, Muskelsvindforeningen; 
Chr. Reventlow, Parkinsonforeningen; Poul Larsen, 
FDDB + Carina Hybel; Anette Jepsen, 
Skleroseforeningen; Karen Finsen, Gigtforeningen; Ann 
Romby, Polio / PTU; Hanna Skovmose, Dansk 
Handicapforbund 
 

3. Dialogmøde d. 14. november kl. 
16:30 – 18:30 

 

Drøftet indsatserne for handicappede i erhverv. Der var 
en generel holdning til, at det var for vanskeligt for 
handicappede – uanset alder – at finde beskæftigelse, 
herunder også under beskyttede vilkår. Dette gælder i 
særlig grad de meget sårbare grupper. De aktuelle 
statistikker vedr. Svendborg viser at kommunen generelt 
ligger lavt i forhold til indsatser af relevans for unge og 
voksne handicappede. 
 
Kommunen behandler aktuelt beskæftigelsesplan 2020, 
der udsendes til høring i handicaprådet. 
 

4. Høring, EU-udbud på levering af 
kropsbårne hjælpemidler 

 

Sendes til Karen fra Skleroseforeningen, Estrid Heldager 
og til Karen Finsen 

5.  Eventuelt 

 

 

Området vedr. magtanvendelser blev drøftet. Der blev 
fra enkelte af deltagerne givet udtryk for, at der var 
institutioner i Svendborg kommune, der ikke 
indberettede tilfælde, hvor der ang. VAR tale om 
magtanvendelse. Enighed om at sådanne tilfælde skulle 
følges op konkret. Bør tages op med kommunens ledelse 
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på området (Hasse Jacobsen) fx i forhold til, hvorledes 
personalet opkvalificeres vedr konflikt-håndtering. Evt. 
konkrete beskrivelser fremsendes til Birgit. Evt kan 
handicaprådets møder afholdes på konkrete institutioner 
bla mhp drøftelse af praksis på området. 
 
Vedr ny affaldsplan kommende år. Der bør være fokus 
på tilgængelighed, således at fx kørestolsbrugere og 
andre handicapgrupper kan anvende de kommende 
affaldsspande. 
 
Orienteret om reglerne for parkering v Frivillighuset. 
Det er alene plads til 4 biler med handicapgodkendelse, 
der kan parkere, idet øvrige parkeringspladser tilhører 
virksomheden Valling. Øvrige biler må holde andet 
steds. Desuden vigtigt at cykler og knallerter ikke holder 
foran gitterdør da der ellers spærres for kirkens udgang. 
Drøftet mulige løsninger, her evt lamineret kort med 
”parkeringstilladelse” Karen tager ønske op i 
administrationsgruppen vedr. huset. 
 
Landsstævnet i 2021. 
Drøftet behov for etablering af lift for handicappede til 
brug for Landsstævnet i 2021. Estrid nævner risiko for 
tyveri (jvf episode ved Musholm). Spørgsmålet om 
tilgængelighed ved Landsstævnet 2021 tages op i 
Handicaprådet (tidligere aftale som fast punkt). Evt 
ansøgning til fonde drøftet (Velux) Desuden ønskes 
mulighed for varmtvandsbassin drøftet – som evt større 
ønske end lift. Det nuværende bassin dækker langt fra 
behovet. 
 

 
 
 
 


